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Pedicure medyczny
Terapia pękających pięt
Terapia wrastających paznokci
Klamry na wrastające paznokcie
Rekonstrukcja paznokci
Terapia paznokci zmienionych chorobowo
Terapia kurzajek (brodawek HPV)
Usuwanie odcisków, modzeli, włókniaków
Badania laboratoryjne 

      (Grzybica, Nużeniec, Świerzb)
                            

    NOWOŚĆ!
Badanie wad stóp, 

dobór i wykonanie wkładek do butów.
Dobór i sprzedaż obuwia medycznego.  

PRZEKRÓJ
lokalny

KOSTRZYN NAD ODRĄ       SŁUBICE      GÓRZYCA       RZEPIN       OŚNO LUBUSKIE      CYBINKA
4 kwietnia 2023

nr 4 (119)/2023

www.przekrojlokalny.pl

ISSN 2392-1145

G
az

et
a 

b
ez

p
ła

tn
a

szkło	
ceramika	
poduszki	
serwisy	obiadowe	
dekoracje	do	domu	

Kostrzyn nad Odrą
ul. Wyszyńskiego 14
pon-pt 10.00-18.00 sob. 10.00-14.00

REKLAMA
511 225 133

Kupię motocykle
MZ, Simson, WSK, WFM, NSU,                       
Komar, Jawa, SHL, Romet,              
Junak i inne 

tel. 726-085-110

Kupię 
ciągnik URSUS ZETOR MTZ 

lub inne, może być do remontu

tel. 782655123/ 669653515

Kupię 
przyczepę leśną samozaładowczą (Palms farma lub inne), 

ładowarkę teleskopową i rozsiewacz wapna RCW. Może być do remontu

tel. 782655123/ 669653515

UBEZPIECZENIA
Tomasz Moskal

Tomasz Moskal
ul. Wodna 8

Kostrzyn nad Odrą

mulubezpieczenia.kostrzyn@onet.pl

MASZ  CIEKAWY  TEMAT?   ZADZWOŃ  DO  NAS  -  TEL.  602  663  913

Nowa karetka zakupiona                   
dla drugiego zespołu                                 
ratowników medycznych 
dotarła do Kostrzyna.

Nowa karetka
dotarła do Kostrzyna

Jak wcześniej informowaliśmy, 
Rada Miasta Kostrzyn nad Odrą                            
9 marca podjęła jednogłośnie 
14 głosami ZA, uchwałę w sprawie                                             
przekazania dotacji w kwocie 
450.000 zł na zakup ambulansu                              
dla  ratownictwa medycznego                                                        
w Kostrzynie nad Odrą. Dotacja    
została przekazana  Powiatowi Świe-
bodzińskiemu, który jest udziałow-
cem spółki Ratownictwo Medyczne 
i posiada w niej 51% udziałów. 
16 marca został rozstrzygnięty prze-
targ na dostawę karetki, której koszt 
zakupu wyniósł ponad 685.000 zł, 
Kostrzyn partycypuje więc w 2/3 
kosztów jej zakupu. Karetka dotarła                
na początku tygodnia do naszego 
miasta i od 1 kwietnia będzie włączo-
na do sytemu ratownictwa medycz-
nego. Ratownicy nowego zespołu 
stacjonować będą w pomieszcze-
niach specjalnie do tego przysto-
sowanych przy ul. Granicznej.                                                                               
Dyżur trwający 24 godziny,                    
pełnić będzie tam zawsze dwóch                              
ratowników.

KOSTRZYN NAD ODRĄ

 OGŁOSZENIA DROBNE 
w związku z Państwa zapytaniami

odnośnie możliwości publikacji
ogłoszeń drobnych redakcja 
uruchamia taką możliwość
w następujących działach:

SPRZEDAM/KUPIĘ/USŁUGI/INNE

USŁUGI
układanie psów

 i szkolenie opiekunów

tel.  601  772  559
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Jan Paweł II – ten pomnik był, jest i będzie
W OBRONIE ŚWIĘTEGO JANA PAWŁA II

Marek Grąbczewski opisuje, jak dzięki pomnikom przetrwała cenna myśl Jana Pawła II. Publikacja 
nie została sfinansowana ze środków grantu któregokolwiek ministerstwa w ramach jakiegokol-
wiek konkursu. Powstała dzięki Darczyńcom Klubu Jagiellońskiego, którym jesteśmy wdzięczni za 
możliwość działania. Dostępny jest pod adresem: https://klubjagiellonski.pl/
W skrócie
Intelektualiści sądzili, że po śmierci Jana 
Pawła II jego wyidealizowany, oderwany od 
rzeczywistości wizerunek szybko upadnie, 
tak jak jego pomniki. Stało się wręcz prze-
ciwnie - powstały nowe, a mimo oskarżeń 
wobec papieża nic nie zapowiada ich burze-
nia. Wbrew obawom ich trwałość to dobra 
wiadomość. Należy nieustannie objaśniać 
słowa Jana Pawła II i jego myśli kolejnym 
pokoleniom.

Pomnik, który miał szybko upaść
Szacuje się, że w Polsce znajduje się ok. 800 
pomników Jana Pawła II. Powstawały spon-
tanicznie jeszcze za życia papieża, a po jego 
śmierci mieliśmy do czynienia z prawdziwą 
pomnikową eksplozją. Stanowią materialny 
ślad ówczesnej świadomości narodowej.
Ludowa forma pamięci o papieżu Polaku, 
symbolizowana m.in. właśnie przez setki                                                     
jego podobizn rozproszonych po całym 
kraju, niepokoiła intelektualistów, zarówno 
tych postępowych, jak i konserwatywnych. 
Krytykowali płytkość refleksji o papie-
żu i  zapowiadali nieuchronny koniec Jana                            
Pawła II jako ojca narodu. Ich zdaniem 
wyidealizowany i oderwany od rzeczywi-
stości wizerunek miał szybko upaść. Razem 
z nimi miały runąć pomniki.
Wydarzenia ostatniego tygodnia wydają 
się pokazywać, że inteligenci z obydwu 
stron „przestrzelili”. Lewicowcy chcieli                                                                                   
zburzyć pomnik papieża, bo uważali, 
że  skoro społeczeństwo się sekularyzuje, 
to monument trzyma się już ledwo co.  
Razem z nim miało runąć jego chrześci-
jańskie przesłanie.
Zaraz po emisji reportażu Marcina Gutow-
skiego dominował wśród nich tryumfalny 
ton i atmosfera przełomu. Nastroje odbijały 
tytuły zalewające internet, takie jak „Pomnik 
upada, Czas napisać biografię na nowo”.
Z kolei prawicowcy chcieli zburzyć pomnik 
papieża dlatego, że uważali go za pozbawio-
ną treści ,,kremówkę” - zinfantylizowany 
odbiór Jana Pawła II i jego przesłania. W ten 
sposób po odarciu z kiczu i skostniałych, 
konwencjonalnych przedstawień miał wró-
cić ,,żywy” papież. Człowiek z krwi i kości, 
z którym można nawet toczyć płomienne                     
spory, ale wciąż pozostający punktem                                                                     
odniesienia, którego nie sposób pominąć. 
Tak też pisało o nim niejednokrotnie rów-
nież nasze środowisko. Pogłoski o słabości            
monumentu okazały się przesadzone.

Płomień wolności a pomnik jak każdy inny
W odpowiedzi na materiały oskarżające              
papieża Sejm przyjął niezwykle pomnikową 
uchwałę. ,,Wielki Papież – św. Jan Paweł II, naj-
wybitniejszy Polak w historii” to tylko jeden                                                                                                                       
z wielu podobnych do siebie fragmentów                                                                                                      
z tego dokumentu. Władysław Kosiniak-
-Kamysz grzmiał z mównicy jak nigdy, 
mówił jednym głosem z politykami obozu 
rządzącego, którzy przynieśli portrety Ojca 
Świętego na salę plenarną.
Konfederaci, których wyborcy w dużej 
części są zsekularyzowani, odcięli się 
wprawdzie od dzisiejszych hierarchów, 
ale jednoznacznie poparli największego 

Polaka. Posłowie Platformy Obywatelskiej 
uciekli od głosowania przestraszeni, co 
najdobitniej może świadczyć o potędze 
papieskiego monumentu...
Wydaje się, że najlepszym opisem tego, 
z czym mieliśmy do czynienia, było progra-
mowe orędzie marszałek Sejmu wygłoszone 
wieczorem po przyjęciu uchwały. Elżbieta 
Witek rozpoczęła przemówienie od przy-
pomnienia międzynarodowej akcji pale-
nia świec w oknach w geście solidarności                
z Polakami w czasie stanu wojennego, której 
pomysłodawcą był papież. Opowiedziała 
także o 4 symbolach polskości: orle białym, 
biało-czerwonej fladze, Czarnej Madonnie 
i portrecie Jana Pawła II.
W jej definicji Jan Paweł II to światło wolno-
ści i symbol epokowych przemian, którego                                                                                      
jako naród nie damy sobie odebrać nieza-
leżnie od wyznawanej wiary i poglądów 
politycznych. Wygląda na to, że społeczeń-
stwo, a przynajmniej jego starsi członkowie, 
w znaczącej części zareagowali podobnie, 
czasem nawet wbrew nieprzekraczalnym, 
plemiennym podziałom. Pamięć o histo-
rycznych zasługach, niezwykłych czynach 
i słowach papieża na chwilę znowu odżyła 
jakby na przekór formułowanym przeciw 
niemu zarzutom (wskazują na to też pierw-
sze wyniki sondaży). W sprawie obrony 
dobrego imienia papieża Adam Michnik                                                                     
i  marszałek Witek mówili w zasadzie                    
jednym głosem. Gdzie tu monument, który 
miałby upaść?
Pomnika Jana Pawła II raczej nie oba-
li także młode pokolenie. Jak pisaliśmy 
z  Anią Grąbczewską w 2021 r. w tek-
ście opisującym wizerunki JP2 w kultu-
rze i  sztuce współczesnej, papież stał się                                                                                       
częścią młodzieżowego kodu kulturowego, 
i to raczej jako ktoś śmieszny, a nie straszny.
Dla młodych JP2 jest już w pełni historycz-
ną postacią. W tym roku w dorosłość wejdą 
pierwsze osoby urodzone po jego śmierci. 
Nawet jeżeli przypisane zostaną mu jakieś 
zarzuty (niezależnie od ich prawdziwości), 
nie będzie to już budziło w tych ludziach tak 
silnych emocji, jak w starszych pokoleniach.
Ludzie urodzeni po śmierci papieża będą 
do niego podchodzić tak, jak do innych 
wielkich historycznych postaci. Spory                                                                    
o  zasługi i winy Kazimierza Wielkiego, 
Jana III Sobieskiego, Kościuszki, Mickiewi-
cza czy Piłsudskiego wciąż się toczą, jed-
nak ich bohaterowie są przez zdecydowaną 
większość uczestników debaty traktowani 
z  zacunkiem i zrozumieniem. Nikt nie pisze 
przecież na pomnikach marszałka: ,,Berezę                    
pomścimy” czy ,,Odpowiesz za Brześć”.

Dialog z pomnikiem
We wspomnianym już tekście z okazji 100. 
urodzin papieża wzywaliśmy do zaakcepto-
wania faktu, że papież umarł. Dokonaliśmy 
podziału na obraz, czyli właśnie ,,pomnik”, 
i osobę papieża, które coraz bardziej odda-
lają się od siebie po jego śmierci.
Zwracaliśmy uwagę na to, jak przesad-
ne eksponowanie historycznych wątków  
z  życia papieża, a także podpieranie się 
jego autorytetem przy coraz bardziej wąt-
pliwych okazjach doprowadziło do naro-

dzin papaja - upiornego, internetowego 
alter ego Jana Pawła II.
Dzisiaj widać dobitnie, że walka z pomni-
kiem, który powstał na grobie papieża, ma 
tyle samo sensu, co walka z cenzo - swoiste-
go rodzaju nośnikami narodowej pamięci  i 
przyniesie dokładnie taki sam skutek, prze-
ciwny do zakładanego przez ikonoklastów.
Wbrew temu, co na temat niedojrzałości 
pamięci o Janie Pawle II mówiła znacząca 
część intelektualistów, trwałość pomnika to 
dobra wiadomość. Papież zostanie z nami 
na dobre i na złe. Nie uda się go zabić.
Naszym zadaniem jest teraz dokładnie i 
uczciwie przebadać jego historię i myśli. 
Wyjaśnić wszelkie wątpliwości, ale nie po to, 
by wyrzucić go z naszej pamięci, lecz po to, 
by jego obraz stawał się coraz bardziej praw-
dziwy, a głos bardziej zrozumiały. Pomniki 
historii, a takim właśnie jest dziś wizerunek 
Jana Pawła II w Polsce, wymagają bowiem 
nieustannego objaśniania ich kolejnym po-
koleniom.
Po publikacji materiałów oskarżających 
papieża zapowiedziano badania archiwów, 
swoje prace kontynuują również dzienni-
karze, którzy starają się obiektywnie wy-
jaśnić wszystkie historyczne okoliczności 
jego działań. Artykuły Tomasza Krzyżaka i 
Piotra Litki rzucają światło na historię walki 
z przestępstwami seksualnymi duchownych 
w Kościele w czasach PRL-u (oprócz działań 
Karola Wojtyły opisali też m.in. prymasów 
Wyszyńskiego i Glempa). Działania Pauliny 
Guzik pokazują z kolei, jak Jan Paweł II, już 
jako biskup Rzymu, udoskonalał procedury 
zwalczania seksualnych nadużyć. O treści 
filmu Gutowskiego i wątpliwościach co do 
jego tez na naszych łamach znacznie szerzej 
mówili prowadzący Kultury Poświęconej, a 
także pisał Cezary Boryszewski.
Być może wstrząs, jaki wywołała publika-
cja zawierającego nadużycia dokumentu, 
sprawi, że kolejni autorzy pójdą drogą wy-
znaczoną przez tych, którzy chcą poznać i 
przybliżyć czytelnikom prawdę o historii 
Kościoła.

Ostateczna śmierć na pomniku?
Dochodzimy do kluczowej funkcji pomnika 
jako narzędzia pamięci. Wyśmiewane często 
pomniki stanowiły świadectwo żywej pa-
mięci o Janie Pawle II, nawet jeśli nie łączyły 
się zawsze z głęboką znajomością jego myśli.
Dokumenty wyjaśniające niejasności i od-
słaniające nieścisłości w oskarżeniach nie 
przebiłyby się tak bardzo w debacie, gdyby 
nie było szerokiego grona odbiorców doma-
gających się uczciwego potraktowania waż-
nej dla nich osoby. Nie byłoby tej reakcji, 
która przybliżyła nas do poznania prawdy o 
papieżu, gdyby nie ludzie, którym zależało 
na obronie pamięci Jana Pawła II.
Po programowym orędziu marszałek Witek, 
jakby dla potwierdzenia tezy o tym, że Jan 
Paweł II to już tylko symbol wolności, za-
powiedziano emisję jego najbardziej „skre-
mówkowanej” homilii - tej z placu Zwycię-
stwa z 1979 r. Nie mogłem oprzeć się wtedy 
wrażeniu, że ceną za obronę pozycji papieża 
w narodowym panteonie musi być koniec 
traktowania go jak żywego autorytetu. To 

właśnie wtedy, przed rozpoczęciem projek-
cji archiwalnego filmu, wpadł mi do głowy 
pomysł na tekst o ostatecznej śmierci JP2.
W miarę oglądania homilii moje przemy-
ślenia zaczęły się przekształcać. Pomimo 
świadomości tego, że mam do czynienia 
z przeszłością, zamkniętym rozdziałem, 
nie miałem przed sobą jedynie kolejnej 
patriotycznej czytanki. To była Liturgia 
dziejów, dzieło ostatniego narodowego 
wieszcza, które objaśniało i wyznaczało 
miejsce każdego z nas w historii, a także 
misję, z którą musimy się zmierzyć.
To wszystko: dzieje Ojczyzny, tworzone przez 
każdego jej syna i każdą córkę od tysiąca lat 
- i w tym pokoleniu, i w przyszłych - choćby 
to był człowiek bezimienny i nieznany, tak 
jak ten żołnierz, przy którego grobie stoimy… 
[…] To wszystko w tej Eucharystii ogarniam 
myślą i sercem i włączam w tę jedną jedyną                                                                
Ofiarę Chrystusa Najświętszą na placu                  
Zwycięstwa - głosił Jan Paweł II.
Papież zakończył już swoje dzieło. Teraz 
pora na to, żebyśmy zabrali głos. Nie znaczy 
to jednak, że głos Jana Pawła II przestanie 
być obecny. Papież umarł. Został po nim 
pomnik – taki sam jak po św. Wojciechu 
i Stanisławie. Jan Paweł II to figura świętego, 
do którego możemy uciekać się w naszych 
potrzebach, ale jednocześnie to taki sam po-
mnik, jaki został po Mickiewiczu, Słowac-
kim czy Krasińskim. Pomnik wieszcza, któ-
ry, pisząc i działając, współtworzył wszystko 
to, co składa się na polskość w najbardziej 
szlachetnymi uniwersalnym wymiarze.
Wszyscy słynni święci i wieszczowie zo-
stali po swojemu ,,skremówkowani”:  
wciągnięci na postumenty, do kanonów 
lektur i podręczników. A jednak wciąż 
współtworzą naszą tożsamość, kulturę, 
sztukę i otaczającą nas rzeczywistość.
Papież wyniesiony na cokół nie odejdzie 
w niebyt. Dalej będzie mówił do tych, którzy 
będą chcieli go słuchać. Próbujmy na nowo 
interpretować jego przesłanie i tworzyć                                                                                      
własne. Miejmy jednak w pamięci, 
że  (zwłaszcza w Polsce) to do zmarłych               
należy często ostatnie słowo.

Marek Grąbczewski
Architekt, autor ilustracji, członek
redakcji czasopisma idei ,,Pressje”.



3nr 4 (119)/2023 Kwiecień 2023

Wejdź na nasz kalkulator 
ilości betonu i zamów 

WYBIERZ NAJLEPSZY
BETON NA DOM

WYTWÓRNIA BETONU 
TOWAROWEGO CEMEX

więcej informacji znajdziesz na
BetonNaDom.pl

ul. Sportowa 6A

66-470 Kostrzyn nad Odrą

tel.: 607 289 846

ul. Transportowa 2

69-100 Słubice

tel.: 95 788 11 20

Potwierdzona 
jakość

Terminowe 
dostawy

Doradztwo 
techniczne

Bogata
oferta

Zebraliśmy pół miliona podpisów!
REGION

Do Sejmu trafił obywatelski projekt ustawy „Tak dla In Vitro”, który zakłada, że co roku na refundację miałoby być przeznaczane 500 
mln zł. Pod projektem podpisało się pół miliona osób, na listach nie zabrakło podpisów Lubuszan. 
Poseł Krystyna Sibińska spotkała się 28 marca                                  
z osobami, które koordynowały zbieranie podpisów                  
popierających projekt ustawy w powiatach województwa                                                                                                                
lubuskiego:
Bardzo dziękuję za Wasze zaangażowanie. In vitro to nie 
jest temat kobiet. To kwestia ważna dla nas wszystkich, 
dla polskich rodzin, które chcą i mogłyby mieć dzieci, dla 
naszej przyszłości - powiedziała parlamentarzystka do 
powiatowych koordynatorów akcji. - Nasza akcja poka-
zała jeszcze jedną rzecz; Lubuszanie chcą sami decydować 
o swoich sprawach, mieć większy wpływ na decyzje rządu 
i parlamentu. Liczę na Waszą pomoc w przyszłej kadencji 
parlamentu, po zmianie rządu, bo wtedy głos obywateli, 
ich uwagi i odczucia, będą bardzo uważnie wysłuchiwane 
- zapewniła Krystyna Sibińska.
Wcześniej Lubuskie odwiedziły dwie ambasadorki 
inicjatywy, Barbara Nowacka i Agnieszka Pomaska: 
100  tysięcy podpisów, które były potrzebne do przesłania                                                                                                         
do Sejmu projektu obywatelskiego ustawy, uzbieraliśmy 
w ekspresowym tempie, w niecałe trzy tygodnie poinfor-
mowały w Gorzowie posłanki.
In vitro jest potrzebne, w latach 2013-2016 urodzi-
ło się dzięki rządowemu wsparciu ponad 22 tys. dzieci.                  
Niestety w 2016 roku PiS projekt zlikwidował i nie dał nic 
w zamian. Dzisiaj mamy zapaść demograficzną - wymie-
niała Agnieszka Pomaska.
Nasz projekt jest ogólnopolską refundacją in vitro. Do 
wczoraj tylko cztery Urzędy Marszałkowskie wspierały                                   
i  przeznaczały środki na te działania, w tym Lubuskie.              
In vitro nie ma barwy politycznej. Ma tylko jedną barwę: 
miłości - wskazywała Barbara Nowacka.
Dzięki projektowi województwa lubuskiego, od 2018 
roku urodziło się 89 dzieci, a 40 kolejnych ciąż jest                         
w drodze. Jak wynika z sondażu United Surveys dla 
„Dziennika Gazety Prawnej” i RMF FM, większość                       
Polaków uważa, że in vitro powinno być dofinansowy-
wane z budżetu państwa. Na takie rozwiązanie wskazało 
65,6 % badanych (36,9 % - „zdecydowanie tak”, 28,7 % 
- „raczej tak”). 25 % jest zdania, że metoda nie powinna 
być dofinansowywana. 9,5 %nie ma zdania.
Najwięcej zwolenników wśród wspierania zabiegów                      
z budżetu państwa jest w grupie osób w wieku 18-29 
lat. Za tym rozwiązaniem opowiada się 100 % z nich.            
Najmniej jest ich w grupie 40-49 lat (dofinansowanie              
popiera 30 %).
Program refundacji zabiegów zapłodnienia in vitro obo-
wiązywał w latach 2013-2016. Z możliwości tej skorzy-
stało 17 tys. par, urodziło się ponad 21,5 tys. dzieci. Rząd 
Prawa i Sprawiedliwości nie zamierza jednak przywracać 
programu.

Niech Święto Wielkiej Nocy, wobec współistności
takżę naszego człowieczeństwa, będzie dla nas wszystkich
czasem, w którym cierpienia i niesprawiedliwości,
nie damy porwać się nienawiści.

Krystyna Sibińska
poseł na Sejm RP

Wesołego Alleluja!
Smacznego jajeczka Wielkanocnego,
Dużego zająca czekoladowego,
Zdrowia niezawodnego, wielu radości
I przez całe Święta samej wesołości!

PRZEKRÓJ
lokalny
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tel +48 881 043 632, +48 692 323 075
      +48 604 421 921

Słoneczny Kwadrat położony jest w obrębie 1 

- Osiedle Drzewice w Kostrzynie nad Odrą pomiędzy ulicami

Jana Pawła II i Jaśminową.

Zapraszamy do naszego biura sprzedaży mieszkań 

w Kostrzynie nad Odrą, ul. Jana Pawła II w dniach 

od poniedziałku do piątku w godzinach od 8.00 do 16.00

ceniących spokój przestrzeń i elegancję.

Oryginalna architektura, duże odległości pomiędzy 

budynkami, zagospodarowanie terenu 

wewnętrznego, wysoki standard wykończenia, 

dogodna lokalizacja - to atuty osiedla. 

Szeroki wybór lokali o zróżnicowanym metrażu 

umożliwia dopasowanie do rozmaitych potrzeb. 

Wydzielone ogródki, tarasy i balkony stwarzają 

dodatkową powierzchnię do wypoczynku.

Słoneczny Kwadrat to nowoczesne osiedle 

mieszkaniowe przeznaczone dla osób 

www.m2-goleniow.pl

ZAMIEŃ ODPADKI NA KWIATKI
CELOWY ZWIĄZEK GMIN CZG-12

Celowy Związek Gmin CZG-12 wraz z Partnerami: Gminą Torzym, Gminą Sulęcin, Gminą Lubniewice, Gminą Ośno Lubuskie                                             
i Gminą Łagów zaprasza mieszkańców do działań na rzecz środowiska. W dniach 20-25 kwietnia 2023 roku prowadzona będzie 
akcja  “Zamień odpadki na kwiatki”, w ramach której zapraszamy do przynoszenia małogabarytowego zużytego sprzętu elektrycz-
nego i elektronicznego.
Co zbieramy?
Zbiórka obejmuje małogabarytowy sprzęt elek-
tryczny i elektroniczny oraz baterie. Niestety         
pomimo szerokiej edukacji, wciąż elektroodpady 
trafiają do zmieszanych odpadów komunalnych, 
a podstawowym punktem przyjmującym ten              
rodzaj odpadów jest PSZOK (Punkt Selektywnej 
Zbiórki Odpadów Komunalnych). 
W wielu miejscowościach PSZOK jest w obrębie              
gminy. Na terenie Celowego Związku Gmin  CZG-
12 dla 5 gmin ten punkt jest zlokalizowany w Za-
kładzie Unieszkodliwiania Odpadów Komunal-
nych (ZUOK) w Długoszynie. Przypominamy, że 
do PSZOK mieszkańcy mogą bezpłatnie oddawać                                                                         

m.in. przeterminowane leki, odpady          
budowlane, zużyte opony, meble  

czy właśnie elektro-   
śmieci. W ramach                
akcji „Zamień                 
o d p a d k i                       

na kwiatki”                   
m i e s z k a ń c y 

 mogą przynieść  
 m.in. odbior-

niki radiowe, zegarki,  latarki, oprawy oświetlenio-
we, lampki choinkowe, wagi domowe, telefony,       
baterie, urządzenia do pielęgnacji ciała (golarki 
itp.), elektronarzędzia czy też zabawki zasilane ba-
teriami/akumulatorkami. Dokładna lista sprzętu                                                                                    
opisana jest w  załączniku  do Regulaminu 
akcji. Różnorodność sprzętu jest duża, lecz 
ich wspólnym elementem jest to, że wszyst-
kie one zawierają szkodliwe substancje (rtęć, 
ołów, kadm, chrom, freon, związki niklu czy 
polichlorowane bifenyle). Nieprawidłowe ich 
składowanie czy pozostawianie                                                                                                  
w lasach może niekorzystnie 
wpływać na organizmy żywe, 
i o ile przy prawidłowym 
użytkowaniu sprzętów 
ryzyko jest znikome lub 
żadne, to zużyte, po-
psute sprzęty muszą 
być poprawnie zutyli-
zowane. 
Jeśli masz wątpliwości,                                                                         
co do jakiegoś kon-
kretnego rodzaju elektro-  

śmieci, skontaktuj się z PSZOK i  upewnij się 
przed wizytą, czy możesz oddać dane urządze-
nie. Adres i godziny działania PSZOK dla swojej                        
gminy  możesz sprawdzić w Internecie,  np. na 
stronie Twojej gminy lub w urzędzie. 
O czym musi pamiętać mieszkaniec przynosząc 
odpady w ramach akcji „Zamień odpadki na 
kwiatki”?

Ponieważ akcja skierowana jest do mieszkań-
ców gmin, dla których PSZOK prowadzony 
jest w ZUOK w Długoszynie należy posia-
dać przy sobie aktualny (za dany miesiąc lub 
kwartał/rok) dowód uiszczenia opłaty za               
gospodarowanie odpadami do wglądu. 

Organizator akcji 
„Zamień odpadki na kwiatki”:

Celowy Związek Gmin CZG-12 
z siedzibą w Długoszynie

Więcej informacji: www.czg12.pl 
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Przyspieszenie w realizacji inwestycji sportowych 
KOSTRZYN NAD ODRĄ

Trwają zaawansowane prace przy budowie wyczekiwanych przez mieszkańców obiektów sportowych w Kostrzynie nad Odrą: krytej 
pływalni i hali sportowej przy Szkole Podstawowej nr 2. Łagodne temperatury i sprzyjające warunki pogodowe pozwoliły na prowa-
dzenie prac w okresie zimy

Na początku lutego 2023 roku, rozpo-
częły się właściwe roboty budowlane 
związane z budową hali sportowej przy 
Szkole Podstawowej nr 2. 
Wykonano już fundament, płytę pod                                                                                                                 
podłogową oraz budowane są ściany 
obiektu. Wykonawcą inwestycji jest 
Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowe                                                                                                     
MIRS Sp. z o.o. z Oleśnicy. 
Miasto uzyskało na ten cel dofinanso-
wanie z Funduszu Polski Ład: Programu 
Inwestycji Strategicznych w wysokości               
6,3 miliona zł. Ponadto w tym roku                                                                                         
pozyskano dofinasowanie z Programu                                                                                                       
rozwoju lokalnej infrastruktury spor-
towej „Sportowa Polska” w kwocie 
1.617.500 zł. Łącznie Kostrzyn nad Odrą                                                                                        
uzyskał dofinasowanie zewnętrze na 
budowę hali w wysokości 7.992.500 zł. 
Wartość inwestycji wynieść ma 
13.189.479,28 zł, więc udział dofinaso-
wania ze środków zewnętrznych wynosi 
ponad 60%.
Budowa ma potrwać do połowy 2024 
roku. Dzieci będą mogły więc rozpocząć 
rok szkolny 2024/25 w nowej hali.

Hala sportowa przy SP nr 2
Trwają zaawansowane prace związane 
z budową krytej pływali w Kostrzynie 
nad Odrą. 
Aktualnie wykonano już wszelkie prace                                                                              
związane z konstrukcją żelbetową 
obiektu w tym ścian obiektu, niecek               
basenowych, ułożona jest instalacja 
technologiczna podposadzkowa,
pomieszczenia techniczne i socjalne, 
wykonano schody żelbetowe zewnętrzne                                                                                                   
do obiektu  wraz z podjazdem dla osób 

Kryta pływalnia
niepełnosprawnych. Rozpoczęto montaż                                                                                                 
elementów dźwigarów konstrukcji                                                            
dachu z drewna klejonego, a także 
trwają przygotowania do montażu sto-
larki okiennej i drzwiowej zewnętrznej 
obiektu.
Po zakończeniu prac związanych z za-
mknięciem stanu surowego obiektu, 
do prac przystąpią instalatorzy w spe-
cjalności inżynierii basenowej, których 
zadaniem będzie montaż specjalistycz-

nych urządzeń i instalacji w zakresie 
technologii basenowej.
Przypominamy, iż zakończenie inwesty-
cji zaplanowano na marzec 2024r.
Warto podkreślić, iż Miasto Kostrzyn 
nad Odrą pozyskało na budowę krytej 
pływalni ze środków Ministerstwa Spor-
tu w ramach Programu Polska Sportowa 
kwotę 5.682.900 zł.  
Wykonawcą inwestycji jest firma Moris- 
-Polska Sp. z o.o. z Warszawy.

Projekt „Miejsca pamięci Odry i Warty” dobiega końca
KOSTRZYN NAD ODRĄ

Kostrzyn, Seelow i Słońsk są parterami projektu „Miejsca pamięci Odry 
i Warty” dofinansowanego z programu Interreg VA, w ramach którego 
w Kostrzynie wyremontowana została willa Wagenera, w Słońsku bu-
dynek ośrodka kultury, natomiast w Seelow obiekt dworca.  Jednym 
z ostatnich działań w projekcie była konferencja podsumowująca oraz 
otwarcie muzeum w dawnym obiekcie dworca w Seelow. 

21 marca w Seelow miała miejsce kon-
ferencja podsumowującej projekt „Miej-
sca pamięci Odry i Warty”. Podczas 
spotkania podsumowano działania zre-
alizowane w ramach projektu przez Ko-
strzyn nad Odrą, Seelow i Słońsk.  Do 
udziału w konferencji zaproszono rów-
nież przedstawicieli kilkunastu polskich 
i niemieckich miast, muzeów i stowa-
rzyszeń funkcjonujących w szeroko ro-
zumianym krajobrazie pamięci historii 
pogranicza. Ich przedstawiciele zapre-
zentowali swoje instytucje, które razem 
mają znaczący potencjał wytworzenia 
zrównoważonej oferty turystycznej o 
międzynarodowej sile oddziaływania. 
Zaproponowano utworzenie transgra-
nicznej sieci z marką „Pamięć łączy”. 
Uczestnicy podpisali odpowiednie po-

rozumienie o planowanej współpracy. 
Warto dodać, że w naszym regionie                                                     
doliczono się 170 miejsc pamięci.                       
Natomiast 23 marca w naszym mieście 
parterskim otwarte zostało  muzeum 
w  dawnym obiekcie dworca w Seelow. 
W uroczystości oprócz parterów pro-
jektu: Burmistrza Miasta Kostrzyn                                                                                
dr Andrzeja Kunta oraz Wójta Gminy                                                              
Słońsk Janusza Krzyśkowa wzięli 
udział reprezentanci Euroregionu Pro 
Europa Viadrina. 
Dworzec kolejowy w Seelow zbudowa-
ny został w 1877 roku i wcześniej nale-
żał do Deutsche Bahn. Miasto Seelow 
odkupiło go, przeprowadziło remont 
i urządziło tam wystawę prezentują-
cą lokalną historię na przestrzeni lat                     
1930-1960.

Założeniem Partnerskiej Inicjatywy 
Miast (PIM) jest  aktywizacja miast do 
podejmowania działań wzmacniających 
ich potencjał rozwojowy. Efektem koń-
cowym prac w ramach PIM jest opraco-
wanie przez każde miasto uczestniczące 
w programie własnego dokumentu pod 
nazwą Miejska Inicjatywa Działań. Do-
kument ten wskazuje ścieżkę dojścia do 
rozwiązania zdiagnozowanych wcze-
śniej problemów wraz z propozycjami 
konkretnych działań.

W kostrzyńskim opracowaniu skoncen-
trowano się na: 
1. Likwidacji wysp ciepła poprzez                

realizację nowych nasadzeń drzew
2. Rewitalizacji istniejących terenów 

zieleni m.in. poprzez zagospoda-
rowanie terenów zielonych przy  
ul.  Kopernika, przebudowę skweru                             
na osiedlu pokoszarowym przy 

ul.  Wojska Polskiego, zagospo-
darowanie podwórka na Osiedlu                                                            
Słowiańskim, zagospodarowanie 
wysepek drogowych, wykonanie 
zieleni przy Miejskiej Bibliotece           
Publicznej i inne.

3. Wypracowanie trybu współdzia-
łania z zarządcami i właścicielami 
nieruchomości zlokalizowanych na 
osiedlach mieszkaniowych, ze szcze-
gólnym uwzględnieniem mieszkal-
nych budynków wielorodzinnych,

4. Uświadomienie mieszkańcom mia-
sta, poprzez działania edukacyjno-
-promocyjne, roli drzew  w mieście, 
a w szczególności na terenach osie-
dli mieszkaniowych, w tym korzyści 
z obecności drzew dużych i starych.

Kolejnym etapem prac będzie wdro-
żenie zaplanowanych działań w życie. 
Niezbędne będzie więc pozyskanie na 
ten cel środków zewnętrznych. Miasto 
przygotowuje już swoje projekt, o do-
finasowanie których będzie ubiegał się 
z Programu Interreg VIA oraz Programu 
Rozwoju Obszarów Wiejskich. 

Kostrzyn w Partnerskiej Inicjatywie Miast 2021-2023
KOSTRZYN NAD ODRĄ

czas na podsumowanie
Kostrzyn nad Odrą znalazł się w grupie 10 miast w Polsce objętych 
programem Partnerska Inicjatywa Miast 2021-2023 w ramach sieci                 
tematycznej Miasto Zielone. Obok Kostrzyna w programie uczestniczył 
Gdańsk, Lublin, Międzyrzec Podlaski, Racibórz, Ruda Śląska, Słupsk, 
Uniejów, Żory i Żyrardów. Projekt realizowany był przez Ministerstwo 
Funduszy i Polityki Regionalnej, a partnerem merytorycznym przedsię-
wzięcia był Bank Światowy.



7nr 4 (119)/2023 Kwiecień 2023

Kostrzyn nad Odrą Spółka z o. o.

UWAGA ! ! ! Będą darmowe laptopy dla czwartoklasistów
CYFRYZACJA EDUKACJI W POLSCE

We wrześniu 2023 roku  do dzieci - uczniów szkół podstawowych trafią laptopy z oprogramowaniem. Otrzymają je dzieci rozpoczy-
nające w nowym roku szkolnym naukę w IV klasie czyli obecni uczniowie III klas szkół publicznych i niepublicznych, zdecydował 
premier Mateusz Morawiecki. W Kostrzynie nad Odrą w klasach III uczy się obecnie 221 dzieci. 

Cyfryzacja edukacji - inwestycją w przyszłość
Pandemia COVID-19 zmieniła świat, który dotych-
czas znaliśmy. Zarówno praca jak i nauka przeszła 
w tryb zdalny. Niektórzy uczniowie mieli problem 
z  udziałem w lekcjach online. Dotyczyło to m.in.                                          
rodzin wielodzietnych. Jako rząd odpowiadamy na ten 
problem. Już jesienią 370 tys. uczniów będzie mogło 
cieszyć się nowymi laptopami.
Dzisiaj komputer jest już niezbędnym instrumentem, 
aby w pełni korzystać z dobrodziejstw współczesnego                                                                                               
systemu edukacji - premier Mateusz Morawiecki.
Inwestycje w edukację, cyfryzację czy technologie są 
kluczowe dla przyszłości Polski. Nieustannie zauwa-
żamy zmiany oraz rozwój w obszarze technologii. 
Uczniowie muszą mieć równy dostęp do odpowied-
niego sprzętu, aby móc w tych zmianach uczestniczyć.
Dzieci i młodzież muszą mieć kompetencje cyfrowe, 
aby się sprawnie poruszać we współczesnym świecie                  
podkreślił szef rządu.

Program na lata
W tym roku zaczynamy 
program wieloletni - 
planujemy co rok kupo-
wać laptopy dla 4-kla-
sistów. Jest to ważna 
inwestycja w edukację 
młodych ludzi i znaczą-
ce odciążenie budżetów 
rodzinnych.
Uczniowie, którzy 
otrzymają nowy sprzęt, 
będą mogli korzystać z 
laptopów w następnych 
latach nauki w szkole 
podstawowej. 

Przeznaczymy na tę inwestycję 760 mln zł. Zakup 
komputerów jest jedną z inwestycji realizowanych 
przez KPRM w ramach Krajowego Planu Odbudowy 
i Zwiększenia Odporności (KPO)

Dlaczego 4-klasiści?
Uczniowie zaczynają:
• naukę większej liczby przedmiotów, niż w klasach 

1-3;
• zajęcia z informatyki;
• podstawę programową, w której potrzebne są 

komputery;
• rozwijać umiejętności cyfrowe na różnych lekcjach.

Dodatkowo nauczyciele będą mogli prowadzić zaję-
cia dla uczniów, którzy będą korzystać z laptopów tej           
samej jakości. 4-klasiści będą mieli do nich równy                                                                                           
dostęp.

Komputery będą oznakowane 
Na każdym komputerze zostanie wykonany grawer 
orzeł z napisem Rzeczpospolita Polska. Zapis ten               
znalazł się w ogłoszeniu o przetargu na zakup sprzętu 
opublikowanym przez Centrum Obsługi Administracji                                                                                                             
Rządowej. Chodzi o utrudnienie odsprzedaży kompu-
terów dzieci, co niestety choć nie powinno może się 
zdarzyć.
Oprócz zabezpieczenia, laptopy zostaną oznaczo-
ne zgodnie z wymogami Komisji Europejskiej, która 
oczekuje, że w widocznym miejscu – na klapie laptopa 
– zamieszczona będzie naklejka z logo UE i informacją 
o tym, że komputery zostały zakupione z KPO.
Komputery będą dostarczone uczniom przy udziale                              
Urzędu Miasta do  każdej kostrzyńskiej szkoły. Jak 
zapowiada premier Mateusz Morawiecki Nie będzie 
też różnicowania uczniów ze względu na narodowość. 
Uczniowie-cudzoziemcy korzystają z nauki i opieki we 
wszystkich typach publicznych przedszkoli i szkół do 
ukończenia 18 lat lub ukończenia szkoły ponadpodsta-
wowej na warunkach dotyczących obywateli polskich 
- wyjaśnia podsekretarz stanu Paweł Lewandowski.           
- Nie będzie też różnicowania uczniów ze względu        
na narodowość. 
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Zachodnio-
pomorskie

WielkopolskieLubuskie

1

2

Polska Strefa Inwestycji to instrument 
wspierający realizację nowych inwestycji, 
dzięki któremu możesz uzyskać zwolnienie 
z podatku dochodowego. Możesz z niego 
skorzystać na terenie całej Polski, niezależnie 
od wielkości firmy. Wsparcie przyznawane 
jest firmom z sektora przemysłu oraz usług. 
Inwestycja może być realizowana zarówno  
na prywatnym jak i publicznym gruncie.

Kostrzyńsko-Słubicka Specjalna  
Strefa Ekonomiczna  
udziela wsparcia dla inwestycji  
na terenie 3 województw:
Lubuskiego
Zachodniopomorskiego
Wielkopolskiego

NOWE INWESTYCJE

Inwestycje, które mogą uzyskać wsparcie to:

Utworzenie nowego zakładu

Nabycie aktywów  należących do  
zakładu, który został zamknięty lub zostałby 
zamknięty, gdyby zakup nie nastąpił.

Zasadnicza zmiana  procesu produkcyjnego 
istniejącego zakładu

Wprowadzenie produktów dotąd 
niewytwarzanych przez zakład

Zwiększenie zdolności produkcyjnej  
istniejącego zakładu

Wsparcie na realizację nowej inwestycji  
jest udzielane w formie zwolnienia  
z podatku dochodowego na 10, 12 lub 15 lat.                                                         

ZWOLNIENIE Z PODATKU  
DOCHODOWEGO

JAK UZYSKAĆ ZWOLNIENIE  
PODATKOWE OD K-S SSE?

Intensywność pomocy publicznej zależy od lokalizacji  
i wielkości przedsiębiorstwa:

Wielkość przedsiębiorstwa Intensywność 
pomocy

DUŻY PRZEDSIĘBIORCA 20-40%

ŚREDNI PRZEDSIĘBIORCA 30-50%

MIKRO I MAŁY  
PRZEDSIĘBIORCA 40-60%

Nakłady inwestycyjne – wydatki poniesione w związku  
z nową inwestycją np. środki trwałe, najem/dzierżawa, 
leasing finansowy lub dwuletnie koszty pracy.

O wsparcie należy aplikować przed rozpoczęciem 
inwetycji. Wydatki kwalifikowane mogą być poniesione 
dopiero po uzyskaniu decyzji o wsparciu.

ABY UZYSKAĆ DECYZJĘ O WSPARCIU 
NALEŻY SPEŁNIĆ KRYTERIA:

13 kryteriów, spośród których inwestor 
wybiera odpowiednie dla siebie:
lubuskie, zachodniopomorskie - 5 kryteriów; 
wielkopolskie - 6 kryteriów.

JAKOŚCIOWE

ILOŚCIOWE
Minimalne wymagane nakłady inwestycyjne 
umożliwiające uzyskanie wsparcia zależą od 
lokalizacji i wielkości przedsiębiorstwa:
5 - 100 mln zł - duża firma
0,5 - 10 mln zł - średnia firma
0,25 - 5 mln zł - mała firma
0,1 - 2 mln zł - mikro firma
0,25 - 5 mln zł - sektor BPO
Zadeklarowane kryteria ilościowe czyli 
kwalifikowane wydatki inwestycyjne muszą zostać 
poniesione, aby móc korzytać ze zwolnienia.

Planowanie nowej inwestycji

Złożenie wniosku do strefy

Wydanie decyzji  
o wsparciu w ciągu 30 dni

Poniesienie nakładów 
inwestycyjnych

Korzystanie ze zwolnienia z podatku 
dochodowego w okresie ważności decyzji

Wielkość pomocy publicznej w postaci zwolnienia 
z podatku dochodowego oblicza się na podstawie 
wysokości zadeklarowanych wydatków inwestycyjnych na 
realizację nowego projektu lub dwuletnich kosztów pracy.

Przykład:
Mały przedsiębiorca, województwo lubuskie

Intensywność wsparcia: 60%

Nakłady inwestycyjne – 4 000 000 zł

Wysokość zwolnienia z podatku dochodowego  
– 2 400 000 zł

Przedsiębiorca ma zatem 12 lat aby do wysokości  
2 400 000 zł nie płacić podatku dochodowego.
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Zachodnio-
pomorskie

WielkopolskieLubuskie

1

2

Polska Strefa Inwestycji to instrument 
wspierający realizację nowych inwestycji, 
dzięki któremu możesz uzyskać zwolnienie 
z podatku dochodowego. Możesz z niego 
skorzystać na terenie całej Polski, niezależnie 
od wielkości firmy. Wsparcie przyznawane 
jest firmom z sektora przemysłu oraz usług. 
Inwestycja może być realizowana zarówno  
na prywatnym jak i publicznym gruncie.

Kostrzyńsko-Słubicka Specjalna  
Strefa Ekonomiczna  
udziela wsparcia dla inwestycji  
na terenie 3 województw:
Lubuskiego
Zachodniopomorskiego
Wielkopolskiego

NOWE INWESTYCJE

Inwestycje, które mogą uzyskać wsparcie to:

Utworzenie nowego zakładu

Nabycie aktywów  należących do  
zakładu, który został zamknięty lub zostałby 
zamknięty, gdyby zakup nie nastąpił.

Zasadnicza zmiana  procesu produkcyjnego 
istniejącego zakładu

Wprowadzenie produktów dotąd 
niewytwarzanych przez zakład

Zwiększenie zdolności produkcyjnej  
istniejącego zakładu

Wsparcie na realizację nowej inwestycji  
jest udzielane w formie zwolnienia  
z podatku dochodowego na 10, 12 lub 15 lat.                                                         

ZWOLNIENIE Z PODATKU  
DOCHODOWEGO

JAK UZYSKAĆ ZWOLNIENIE  
PODATKOWE OD K-S SSE?

Intensywność pomocy publicznej zależy od lokalizacji  
i wielkości przedsiębiorstwa:

Wielkość przedsiębiorstwa Intensywność 
pomocy

DUŻY PRZEDSIĘBIORCA 20-40%

ŚREDNI PRZEDSIĘBIORCA 30-50%

MIKRO I MAŁY  
PRZEDSIĘBIORCA 40-60%

Nakłady inwestycyjne – wydatki poniesione w związku  
z nową inwestycją np. środki trwałe, najem/dzierżawa, 
leasing finansowy lub dwuletnie koszty pracy.

O wsparcie należy aplikować przed rozpoczęciem 
inwetycji. Wydatki kwalifikowane mogą być poniesione 
dopiero po uzyskaniu decyzji o wsparciu.

ABY UZYSKAĆ DECYZJĘ O WSPARCIU 
NALEŻY SPEŁNIĆ KRYTERIA:

13 kryteriów, spośród których inwestor 
wybiera odpowiednie dla siebie:
lubuskie, zachodniopomorskie - 5 kryteriów; 
wielkopolskie - 6 kryteriów.

JAKOŚCIOWE

ILOŚCIOWE
Minimalne wymagane nakłady inwestycyjne 
umożliwiające uzyskanie wsparcia zależą od 
lokalizacji i wielkości przedsiębiorstwa:
5 - 100 mln zł - duża firma
0,5 - 10 mln zł - średnia firma
0,25 - 5 mln zł - mała firma
0,1 - 2 mln zł - mikro firma
0,25 - 5 mln zł - sektor BPO
Zadeklarowane kryteria ilościowe czyli 
kwalifikowane wydatki inwestycyjne muszą zostać 
poniesione, aby móc korzytać ze zwolnienia.

Planowanie nowej inwestycji

Złożenie wniosku do strefy

Wydanie decyzji  
o wsparciu w ciągu 30 dni

Poniesienie nakładów 
inwestycyjnych

Korzystanie ze zwolnienia z podatku 
dochodowego w okresie ważności decyzji

Wielkość pomocy publicznej w postaci zwolnienia 
z podatku dochodowego oblicza się na podstawie 
wysokości zadeklarowanych wydatków inwestycyjnych na 
realizację nowego projektu lub dwuletnich kosztów pracy.

Przykład:
Mały przedsiębiorca, województwo lubuskie

Intensywność wsparcia: 60%

Nakłady inwestycyjne – 4 000 000 zł

Wysokość zwolnienia z podatku dochodowego  
– 2 400 000 zł

Przedsiębiorca ma zatem 12 lat aby do wysokości  
2 400 000 zł nie płacić podatku dochodowego.
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Kostrzyn nad Odrą pamięta o Świętym Janie Pawle II
KOSTRZYN NAD ODRĄ

W ostatnim czasie możemy obserwować medialne ataki na Jana Pawła II, a z drugiej strony dziennikarzy, którzy walczą o dobre imię 
Papieża-Polaka. Tymczasem w Kostrzynie nad Odrą upamiętniono Jego nie tylko poprzez nazwanie jednej z najważniejszych ulic 
w mieście imieniem Jana Pawła II, ale również poprzez nadanie tytułu honorowego obywatelstwa miasta, o czym niektórzy w ferwo-
rze politycznych kłotni zdają się zapominać. Na szczęście są i tacy, którzy o tym pamiętają...

Ostatnio na terenie Miasta Kostrzyn 
nad Odrą pojawiły się trzy banery, na 
których poza postacią Jana Pawła II wi-
doczne są słowa: W uznaniu nieocenio-
nych zasług dla Polski i Świata nadaje 
się Jego świętobliwości Ojcu Świętemu 
Janowi Pawłowi II tytruł Honorowego 
Obywatela Miasta Kostrzyn nad Odrą. 
Uchwała nr XII/126/99 Rady Miejskiej                                                                          
w Kostrzynie nad Odrą z dnia              
12  grudnia 1999 roku”. W tamtym                           
czasie nikt chyba nie pomyślałby nawet, 
że  już za kilka lat będzie miała miejsce 
w  Jego Ojczyźnie „medialna nagonka” 
na polskiego papieża, mająca na celu 
szkalowanie Jego osoby i ogromnych 
dokonań z Ewangelią Życia pozostawio-
ną nam w dziedzictwie na czele.

Na szczęście w tych ciężkich czasach 
są jeszcze w naszym mieście prawdzi-
wi patrioci, którzy postanowili bronić                           
dobrego imienia Karola Wojtyły.  Dlatego 
też na mieście pojawiły się wspomniane                                                                                                           
banery i plakaty, których pomysłoda-                                                                             
wcami byli lokalni działacze zwią-
zani z  Prawem i  Sprawiedliwością w 
osobach: Jarosława Kędzierskiego,                                                      
Mieczysława  Jaszcza a także Janusza                                   
Szymczyka. Zresztą, fota widoczna                                                      
wyżej mówi sama za siebie, kiedy                      
zostali „złapani na gorącym uczynku”.                   
O  powodach tych działań mogą                                                                                   
Państwo zresztą przeczytać na str.12, 
gdzie prezentujemy wywiad z Panem  
Jarosławem Kędzierskim.

Warto również podkreślić, że na tym 
samym posiedzeniu 24-osobowej Rady 
Miejskiej w Kostrzynie nad Odrą pod-
jęto także Uchwałę Nr XII/127/99              
w  sprawie zmiany ulic w Kostrzynie 
nad Odrą, na mocy której zmienio-
no nazwę ul. Gen. Świerczewskiego                                                                   
nadając jej imię Jana Pawła II. Dobrze 
to wszystko pamięta Janusz Szymczyk,                                     
który w tamtym czasie był zresztą             
radnym miejskim. 
Było także inne zdarzenie, związa-
ne z  osobą Papieża i naszym miastem.  
Otóż w dniach 19-28 maja 2001 roku, 
50-osobowa grupa Kostrzynian, wśród 
której były osoby duchowne i świeckie, 
brała udział w pielgrzymce do Włoch.
Jej najważniejszym punktem była                         

audiencja u Ojca Świętego, podczas                                                                               
której przekazano Janowi Pawłowi  II 
między innymi tekst Uchwał Rady Mia-
sta Kostrzyn nad Odrą...
Na koniec trzeba także wspomnieć, 
że wciąż nie doczekała się wykonania 
Uchwała Nr XXIV/184/08 Rady Miasta 
w Kostrzynie nad Odrą z dnia 2 paź-
dziernika 2008 roku w sprawie budowy 
pomnika Ojca Świętego - Jana Pawła II             
I może to jest właśnie ten moment, 
gdy należałoby w końcu przypomnieć                                                                                       
Markowi Tatarewiczowi, obecnemu                            
Przewodniczącemu Rady Miasta                                                                       
Kostrzyn nad Odrą, że to właśnie jemu 
powierzono wykonanie uchwały 15 lat 
temu...

Bartłomiej Suski

19-28 maja 2001 roku - audiencja Kostrzynian u Jana Pawła II
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Rozmowy na czasie - Jarosław Kędzierski o faktach i opowieściach
ROZMOWA “PRZEKROJU LOKALNEGO”

WYWIAD Z JAROSŁAWEM KĘDZIERSKIM, pełnomocnikiem komitetu terenowego PiS w Kostrzynie nad Odrą
16 marca 2023 roku został Pan pełno-
mocnikiem komitetu terenowego Prawa                           
i  Sprawiedliwości w Kostrzynie nad Odrą 
w  niezwykle gorącym momencie: narodo-
wej dyskusji o autorytecie Jana Pawła II, 
jego dorobku, zasługach dla świata i Polski, 
ale też zarzutów, że chcecie Jego wizerunek 
wykorzystać do partyjnych rozgrywek...
Jarosław Kędzierski: Na początek powtórzę                                                                 
za Jarosławem Kaczyńskim, którzy już 
w 2011 roku mówił, że: Partia polityczna nie 
może być spadkobiercą Ojca Świętego, który 
jest przedstawicielem Chrystusa na ziemi. 
To byłoby twierdzenie zakrawające na profa-
nację. Partia to jest polityka, a polityka jest 
grzeszna, nawet jeśli ma najuczciwsze cele. 
Z całą mocą podkreślę, że Jan Paweł II był, 
jest i będzie nas wszystkich. Papież dla ko-
munistów był wrogiem, którego wpływów 
na nasze umysły w czasach PRL-u bali się 
jak „diabeł święconej wody”. Przypomnę, 
że  to były  prezydent USA Ronald Reagan 
powiedział, że Jan Paweł II obalił komu-
nizm. To jest prawda. Słowa „Nie lękajcie się”                                                                                    
wypowiedziane przez Papieża gdy rozpo-
czynał swój blisko 26-letni pontyfikat nie 
były wtedy przypadkowe a i dzisiaj  znowu 
mają moc. Przypomnę, że obecny prezy-
dent USA, praktykujący katolik, Joe Biden  
właśnie od  słów „nie lękajcie się” rozpoczął 
przemówienie w Warszawie 21.02.2023 
roku. Przyznam nie myślałem wtedy, 
że trzeba będzie bronić zasług i nauki Jana 
Pawła II w Jego Ojczyźnie. Oczywiście nie 
zgadzamy się i sprzeciwiamy się tej mani-
pulacji. Politycy PiS-u  biorą w obronę JP2,                          
bo  mamy w tym szczere intencje, wyraża-
my szacunek dla Jego oczywistych zasług           
w historii Polski. 

A jednak reportaż „Franciszkańska 3” 
wywołał szeroką  debatę publiczną...
Jarosław Kędzierski: Tak i nie spełnił ocze-
kiwań stacji, która pokazała go Polakom oraz 
ludzi, którzy za tym stoją. Nie udało się po-
dzielić i skłócić Polaków. Jesteśmy w okresie 
przedwyborczym opozycja robi co jeszcze 
może. Niestety myślę, że to nie ostatnia próba,                                                                                                       
by powrócić do rządzenia w Polsce, ale są-
dzę, że Polacy nie chcą już fałszu, kłamstwa 
i obłudy. Powiem tak, reportaż nie stanowi 
żadnego zagrożenia dla nauk i dorobku Jana 
Pawła II. Boleć może łatwość z jaką dzienni-
karz podał w przestrzeń publiczną  „fakty”, 
wybrane celowe i niezgodne z dokumentami                                                                                              
posiadanymi np. przez krakowski IPN. 
Pamięć o św. Janie Pawle II powinniśmy 
utrwalać i nauczyć się ją szanować. Ostat-
nio w mieście pojawiły się banery z tek-
stem Uchwały Rady Miejskiej z 1999 roku                  
nadającej św. Janowi Pawłowi II honorowe 
obywatelstwo naszego miasta. To nasza 
inicjatywa i obowiązek, to przypomnienie 
o tym fakcie.

Co powiedziałby Pan czytelnikom
w temacie nawoływania opozycji 
do niszczenia pomników Jana Pawła II ?  
Jarosław Kędzierski: Pomniki Jana Pawła 
II to figura świętego podobne do tych jakie                                                                                   
pozostały nam np. po Mickiewiczu czy 
Chopinie, których burzyć nie chcemy. Przy-
pomnę, że pierwszy pomnik Jana Pawła II 
powstał w 1979 roku w Meksyku. Moim 
zdaniem pomniki były, są i będą. Wiemy, 
że solą w oku opozycji są także np. sanktu-

arium im. Jana Pawła II w Krakowie, Mu-
zeum Jana Pawła II i Prymasa Wyszyńskiego                                                        
w Warszawie, szkoły noszące Jego imię,                                                                                              
lotnisko w Rzymie czy w Krakowie-Balicach.                                                                                    
Dla mnie najtrwalszym i „żywym pomni-
kiem” Jana Pawła II są działania Fundacji 
Dzieło Nowego Tysiąclecia, która np. fun-
duje stypendia dzieciom z najuboższych 
rodzin, Światowe Dni Młodzieży tak uko-
chanej przez Jana Pawła II, do której mówił: 
Wy jesteście przyszłością świata, wy jesteście 
nadzieją kościoła. Wy jesteście moją nadzieją. 
Przypomnę: młodzież Papież darzył miło-
ścią szczególną i do niej skierował jedne ze 
swoich ostatnich słów: Szukałem Was. Teraz 
Wy przyszliście do mnie i za to Wam dziękuję 
(wg rzecznika Stolicy Apostolskiej Navarro-                                                                                   
-Vallsa te słowa wypowiedział Papież na 
wieść o tym, że do Watykanu przybyły                                                                              
tysiące młodych ludzi, by czuwać na               

Placu św. Piotra 2 kwietnia 2005 roku). Jan 
Paweł  II jest również Patronem Rodzin, 
Akcji Katolickiej w Polsce oraz orędowni-
kiem polsko-ukraińskiego pojednania. No 
i oczywiście jego wielkie dzieła, które za-
nim zacznie się krytykować warto najpierw                  
po prostu poznać. To są dla mnie pomniki, 
których nie da się zniszczyć. 

Poruszyliśmy trudne tematy, które powinny                                                                                                  
i z pewnością będą badane w najbliższym 
czasie, wymagają jednoznacznego wy-
jaśnienia i prawdy, bo przecież Papież                   
nawoływał „Musicie iść drogą prawdy”. 
Na koniec poproszę Pana o przybliżenie 
Czytelnikom swojej osoby.
Jarosław Kędzierski: Jestem Kostrzyniani-
nem, tak się czuję i identyfikuje mocno z na-
szym miastem w którym mieszkam i pracu-
ję od 32 lat. Tutaj z żoną Ewą wychowaliśmy                                                                                   

trzech synów. To właśnie tutaj od roku 2007 
prowadzę własną firmę.  
Brałem udział w wyborach samorządowych 
i do rady powiatu gorzowskiego z popar-
ciem PiS pracując na sukces listy z której 
radnym powiatowym został mój przyjaciel 
Mieczysław Jaszcz. Wyprzedzając pytanie: 
tak Prawo i Sprawiedliwość weźmie udział 
w wyborach samorządowych wiosną 2024 
roku w naszym mieście. Nie mamy się czego                                                                               
wstydzić jako partia. Zrealizowaliśmy nie-
mal w całości nasz program dla Polski 
z  ostatnich wyborów. Jesteśmy wiarygodni 
i   dotrzymujemy słowa i o ile ocena Pola-
ków będzie sprawiedliwa, to dane będzie 
nam nadal ciężko pracować na rzecz Oj-
czyzny. My nie udajemy elit, które często 
gardzą  Polakami. My jesteśmy po stronie 
ludzi i dla nich pracujemy. Polityczne elity, 
opozycja totalna nie ma dziś pomysłów na 
dobra przyszłość Polski. Ich  programem i 
jedynym celem jest odsunąć PiS od rządze-
nia i przejąć Polskę dla siebie i żeby znowu 
było „piniędzy nie ma i nie będzie”. Pienią-
dze były kradzione i rabowane, o czym mó-
wił Jarosław Kaczyński na konwencji PiS 
„Polska w sercu” i my dzisiaj musimy o tym 
mówić, bo Polacy zapominają, jak było nam 
ciężko przed 2015 roku kiedy PiS zaczął  
rządy z opozycją totalną jakiej nie ma                       
nigdzie na świecie. Opozycja atakowała nas 
od początku w sposób podobny do tego jak 
dziś manipuluje świętością Jana Pawła II.  Na 
to nie będzie naszej zgody. Polska jak i  św. 
Jan Paweł II są naszym dobrem wspólnym. 
Jak mawia prezes PiS Jarosław Kaczyński są  
fakty i są opowieści. My chcemy dotrzeć do 
ludzi z prawdą, bo patriotyzm to nie tylko 
emocje, to także zobowiązanie do działania. 

Dziękujemy za rozmowę. Jednocześnie                
zachęcamy Czytelników i Pana do przeczy-
tania felietonu „Jan Paweł II - ten pomnik 
jest i będzie”  oraz artykułu o związku pa-
pieża z naszym miastem...

na zdjęciu: Jarosław Kędzierski (z prawej) otrzymuje nominację na Pełno-
mocnika Komitetu Terenowego PiS Kostrzyn nad Odrą z rąk Władysława 
Dajczaka - Pełnomocnika Okręgowego PiS Okręgu nr 21 w Gorzowie Wlkp.
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tel. 575 808 301
ul. Mickiewicza 22F, 66-470 Kostrzyn nad Odrą

www.sylwiamazurek.com

Podologia
◊ Malowanie paznokci hybryda (stopy)

Malowanie paznokci lakier ◊ 
Terapia brodawki◊ 
Pedicure kosmetyczny◊ 
Opracowanie pięt◊ 
Obcięcie i opracowanie paznokci u stóp◊ 
Rekonstrukcja paznokcia ◊ 
Opracowanie pękających piet/rozpadlin◊ 
Tamponada◊ 
Usunięcie wrastającego paznokcia◊ 
Oczyszczanie paznokci - zmiany chorobowe◊ 
Pedicure podologiczny / specjalistyczny ◊ 
Założenie klamry◊ 
Konsultacja podologiczna◊ 

SPECJALISTA RADZI

Acid Peels to zaawansowane technologicznie peelingi z kwasami owocowymi i beta hydroksykwasami przeznaczone do                  użytku 
wyłącznie przez lekarzy chirurgii plastycznej i medycyny estetycznej, dermatologów oraz specjalistów z dyplomem z dziedziny kosmetologii.

Kwas w służbie kosmetologii
L-PEEL 30%
Innowacyjna kompozycja tworzy delikatny                  
peeling o wielokierunkowym działaniu. 
Główne składniki produktu, czyli kwas                                                                                                  
laktobionowy i mlekowy, wspomagając 
wiązanie wody w skórze, odpowiedzą na 
potrzeby cery suchej i odwodnionej. Kwas 
mlekowy również stymuluje produk-
cję ceramidów, a tym samym uszczelnia 
barierę lipidową naskórka. Peeling deli-
katnie złuszcza nadając skórze gładkość. 
Rozjaśnia ją i poprawia koloryt. Należący 
do grupy polihydroksykwasów kwas lak-
tobionowy ma udowodnione działanie ła-
godzące stany zapalne oraz przy regular-
nym stosowaniu redukuje teleangiektazję. 
L-Peel idealnie sprawdzi się więc przy pie-
lęgnacji skóry naczyniowej, a także tej z 
trądzikiem różowatym. Dzięki zawartości 
peptydów, w tym jednego należącego do 
grupy czynników wzrostu, stymulujących 
fibroblasty do produkcji włókien podpo-
rowych skóry, peeling wykazuje jednocze-
śnie działanie przeciwstarzeniowe.

VIT-C PEEL MASK 
(91% kwas askorbinowy, 3% kwas kojowy)
Maska mikro-eksfoliująca to specjali-
styczny system rozjaśniająco-odmładza-
jący dedykowany skórom naczyniowym, 
dojrzałym, pozbawionym blasku, z pro-
blemami pigmentacyjnymi oraz skłonno-
ściami do trądziku i  blizn. Produkt zawie-
ra wysokie stężenie witaminy C w formie 
proszkowej, dzięki której zachowuje opty-
malną stabilność. Formuła zapewnia wy-
soką aktywność antyoksydacyjną, ograni-
czając ryzyko uszkodzenia komórek skóry. 
Kwas askorbinowy odpowiada za syntezę 
kolagenu oraz wpływa na zmniejszenie jego 
uszkodzeń, dlatego skóra zachowuje młod-
szy wygląd, jest sprężysta i nawilżona. Kwas 
kojowy jako inhibitor tyrozynazy, wykazuje 
wysoką aktywność wybielającą i pozwala 
na usunięcie głębokich przebarwień. Już 

po pierwszym zabiegu, skóra jest widocznie              
jaśniejsza, rozpromieniona i wygładzona.

G-PEEL 40% 
(40% glycolic) pH 1,5
Głęboko złuszczający i regenerujący kwas, 
który ma zdolność docierania aż do war-
stwy brodawkowej skóry. Ma silne działanie                                           
anti-aging. Powoduje zmianę struktury                                                                                         
skóry stymulując namnażanie nowych                 
komórek i włókien kolagenowych, nawil-
żających glikozaminoglikanów, a także                                                                                                    
aktywuje procesy naprawy uszkodzeń                 
powstałych z powodu UV. Z badań histo-
logicznych wynika, że kwas glikolowy ma                

decydujący wpływ na zmniejszenie spoistości                                                                                                         
homeocytów, zmniejsza przebarwienia, po-
prawia kondycję i zwartość skóry. Ponadto 
minimalizuje drobne blizny i ślady po sta-
nach zapalnych.

M-PEEL 40%
(30% mandelic, 10% azelaic) pH 3,5
M-Peel to aktywny peeling polecany dla każ-
dego typu skóry ze szczególnym uwzględ-
nieniem skór wrażliwych, nietolerujących 
innych kwasów AHA. Idealny do pielęgna-
cji skóry narażonej na fotostarzenie, w przy-
padku nieregularnych przebarwień i zmian 
trądzikowych. Regeneruje skórę, zwięk-

szając syntezę włókien elastycznych, działa                                                                                        
depigmentująco nawet na plamy soczewico-
wate. Struktura budowy kwasu migdałowego 
jest podobna do antybiotyków stosowanych 
w leczeniu trądziku. Natychmiast popra-
wia stan skóry tłustej i reguluje wydzielanie         
sebum. Dodatkowo kwas azelainowy wspo-
maga efekt niwelujący przebarwienia, ma 
silne działanie wobec bakterii Propionibac-
terium acnes, normalizuje i przeciwdziała 
hyperkeratynizacji. Synergia dwóch kwasów 
zawartych w formule doskonale odpowiada 
na potrzeby skóry trądzikowej, łojotokowej, 
z rogowaceniem okołomieszkowym lub                                               
trądzikiem różowatym.

S-PEEL 20%
(15% salicylic, 5% pyruvic, 0,1% retinol) pH 1,5
Mieszanka doskonała do pielęgnacji skóry 
dojrzałej i tłustej. Wskazana na problemy 
z bliznami, a nawet rozstępami. Kwas sali-
cylowy BHA ma działanie przeciwzapalne 
i antyseptyczne, przyspiesza proces gojenia 
wyprysków i podrażnień. Preparat wykazu-
je także działanie przeciwstarzeniowe i foto-
ochronne. Zawartość kwasu pirogronowego 
intensywnie stymuluje syntezę kolagenu i 
elastyny, nawilża i zapobiega nadmierne-
mu rogowaceniu skóry. Retinol zapobie-
ga powstawaniu zmarszczek, zmniejszając 
głębokość tych już istniejących, zwiększa 
elastyczność skóry i minimalizuje istniejące 
przebarwienia.

F-PEEL 20%
(10% ferulic, 5% phloretin, 5% lactic) pH 3,5
F-Peel to doskonały peeling o niezwykłych 
właściwościach rozjaśniających, odmładza-
jących, regenerujących i minimalizujących 
przebarwienia. Kwas ferulowy redukuje 
aktywność enzymów tyrozynazy, natomiast 
floretyna – elastazy, przywracając skórze 
równy koloryt i młody, świeży wygląd. Kwas 
ferulowy działa silnie antyoksydacyjnie, 
chroniąc DNA komórek i neutralizując wol-
ne rodniki. Peeling ma zwiększoną zdolność 
penetracji naskórka dzięki zawartej flore-
tynie. Dodatkowo kwas mlekowy nawilża 
i stymuluje syntezę ceramidów, zapewniając 
prawidłową ochronę skóry.

R-Peel 4 %
(retinol 4%, Age-Defying Complex)
Kompletny system złuszczająco – odmła-
dzający, składający się z dwóch faz. Pierw-
sza bazuje na kompilacji składników an-
tyoksydacyjnych Age-Defying Complex. 
Druga – na masce z retinolem o stężeniu 
4%. Retinol warunkuje prawidłowy wzrost 
i różnicowanie się komórek nabłonkowych 
oraz przyspiesza proces rogowacenia. Po-
nadto wpływa na głębsze warstwy skóry, 
przyczyniając się do zwiększenia produkcji 
włókien kolagenu i elastyny, jednocześnie 
odbudowując zniszczone. Implikuje przy-
wrócenie jędrności, napięcia i gęstości skó-
ry. Age-Defying Complex, w skład którego 
wchodzą m.in. witaminy B3 i C, kwasy AHA 
oraz ekstrakt z wierzbówki kiprzycy, deli-
katnie złuszcza i rozjaśnia skórę, stymulując 
produkcję ceramidów w skórze. Dodatkowo 
efektywnie wychwytuje wolne rodniki i re-
dukuje wpływ UV na skórę, hamuje procesy 
starzenia i łagodzi podrażnienia. Kuracja 
radykalnie zwiększa poziom nawilżenia, na-
daje jednolity kolor, niweluje niedoskonało-
ści przywracając, młody wygląd skóry.

Acid Peels gwarantują eksfoliację najwyższej jakości i sku-
teczności. Stanowią idealne rozwiązanie wielu problemów 
skóry twarzy i ciała. Skoncentrowana siła wysokich stę-
żeń, unikalnego składu oraz niskiego pH czyni Acid Peels           
doskonałym narzędziem profesjonalnej pielęgnacji. 
Cztery typy peelingów zapewniają odnowę i regenerację 
skóry dojrzałej, rozjaśnienie oraz wyrównanie kolorytu 
cery poszarzałej lub z przebarwieniami, oraz normaliza-
cję, a także zmniejszenie niedoskonałości i blizn na skórze 
tłustej lub z rozstępami. Dostosowane dla każdego typu 
skóry, w różnym wieku. Szybkie i trwałe rezultaty są zna-
komitą alternatywą dla bolesnych i inwazyjnych zabiegów.
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Trzy medale kostrzyńskich zapaśników
W dniach 24 -26 marca br. w murach hali widowiskowo - sportowej Kostrzyńskiego Centrum Szkolenia Zapasów przy ul. Mickiewicza 8 
w Kostrzynie nad Odrą odbyły się Międzynarodowe Mistrzostwa Polski Kadetów w zapasach w stylu klasycznym. Impreza nadana przez 
Ministerstwo Sportu oraz Polski Związek Zapaśniczy w Warszawie w pełni spełniła plany, zamierzenia i oczekiwania w jego realizacji. 
W zawodach wzięła udział rekordowa ilość, bo aż 221 zapaśników z 54 klubów zapaśniczych z Polski, a także z Norwegii, Danii i Czech. 

Międzynarodowe Mistrzostwa Polski Kadetów w zapasach

W ocenie delegata technicznego Polskiego Związku Zapa-
śniczego Mirosława Pikierskiego, sędziego głównego mi-
strzostw Macieja Zalewskiego, trenera kadry narodowej 
Piotra Szczeponioka, zawody stały na bardzo wysokim 
poziomie organizacyjnym i sportowym, były profesjonalnie 
przygotowane i przeprowadzone. Zapewniono uczestnikom 
niesamowitą rywalizację sportową, zapewniono promocję                                                                                          
przedsięwzięcia oraz wspaniałą atmosferę, co niewątpliwie                                                                                                               
przyczyniło się do dalszego lepszego postrzegania                      
organizatora, jakim był Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji                                                                                                       
w Kostrzynie nad Odrą, przez wszystkich uczestników, 
sędziów i gości mistrzostw. Sportowy maraton przebiegł 
zgodnie z programem. Pięknie, bogato oraz kolorowo ude-
korowana hala widowiskowo-sportowa Kostrzyńskiego 
Centrum Szkolenia Zapasów jeszcze bardziej znacząco pod-
niosła rangę zapaśniczych międzynarodowych zawodów. 
Już w piątek 24 marca. od godziny 12:00 do Kostrzyna nad 
Odrą zawitały pierwsze ekipy zagraniczne i krajowe, aby 
jeszcze tego samego dnia już z udziałem 221 zawodników 
i blisko 50-osobowej kadry szkoleniowej, 14-osobowej                             
grupie sędziów przystąpić do weryfikacji, ważenia i przeglądu                                                                                                                             
lekarskiego. Na odprawie technicznej dokonano omówienia 
wszelkich spraw związanych z zasadami przebiegu zawodów                                                                                
i walk zapaśniczych. 
Dzień później (25.03.) od godziny 9:00 do 13:30 trwały                                                                                                          
walki eliminacyjne w pierwszych seriach w dziesięciu                      
kategoriach wagowych. O godzinie 15.00 z udziałem zapro-
szonych gości, sędziów, zawodników, sympatyków sportów 
walki odbyła się ceremonia otwarcia Międzynarodowych 
Polski Kadetów. Prowadzący otwarcie dyrektor MOSiR, 
członek zarządu powiatu gorzowskiego Zygmunt Mendelski                                                                                                                  
serdecznie powitał Andrzeja Kunta, burmistrza Miasta                         
Kostrzyn nad Odrą, delegata technicznego PZZ Mirosława                                                                                 
Pikierskiego, trenera polskiej kadry narodowej Piotra 
Szczeponioka, sędziego głównego Macieja Zalewskiego, 
zastępcę burmistrza Zbigniewa Biedulskiego, członka 
zarządu powiatu gorzowskiego oraz sponsora mistrzostw 
Mieczysława Jaszcza, przewodniczącego Rady Miasta                                                                            
Kostrzyn nad Odrą Marka Tatarewicza, radnych Rady 
Miasta: Helenę Rudaniecką, Bożenę Licbarską, Mariusza              
Staniszewskiego, Łukasza Urbana, Piotra Dziekana,                
Ryszarda Andrysa, Rafała Żygielewicza, dyrektora regio-
nalnego BNP Paribas Bank Anetę Staniszewską, współwła-
ściciela firmy IKAA, v-ce prezesa SKF „Olimp” Ireneusza 
Suchomela, dyrektora Szkoły Podstawowej nr 1 Ireneusza 
Sobczaka, byłego trenera Agrosu Żary Ryszarda Dynow-
skiego, Artura Żołnę - prezesa, trenera UKS Jedynka,               
jednego z najlepszych klubów zapaśniczych w Polsce,                                                                                                               
wychowawcę medalistów mistrzostw Polski młodzików 
i  kadetów: Filip Iwaszko, Kacper Sobczyk, Wojciech 
Cudak, Nataniel Troczyński, Gracjan Somerski, Julian 

Iwaszko, Antoni Ludka, Serhii Vynnyk, v-ce prezesa,                                 
trenera UKS Jedynka Mariusza Torbiczuka i Antoniego                   
Żołnę - trenera kostrzyńskich zapasów od 1981 roku,                                                                                    
trenera koordynatora SKF Olimp, wychowawcę zawodników,                                                                                                                           
którzy zdobyli 274 medale w centralnych zawodach zapa-
śniczych w Polsce i poza granicami naszego kraju, trenera 
kadry narodowej Polski kadetów i juniorów w latach 1993  
2003 oraz Artura Grzelczaka v-ce prezesa SKF „Olimp”. 
Zaszczytu reprezentowania zawodników w poczcie flago-
wym dostąpili mistrzowie Polski kadetów: Kacper Sobczyk             
(UKS Jedynka), Kajetan Jakubowski (Unia Racibórz)                 
i Jakub Lisek (Orlik Wierzbica). 
Podczas ceremonii otwarcia głos zabrał delegat techniczny 
PZZ Mirosław Pikierski, który w imieniu prezesa Andrzeja 
Suprona oraz całego zarządu PZZ serdecznie pogratulował 
Miastu oraz organizatorowi przyjęcia praw do organizacji                                                                                                        
zawodów, które w jego ocenie zawsze stały na jak naj-
wyższym poziomie organizacyjnym, zawodnikom życzył            
osiągnięcia jak najlepszych wyników. W imieniu Rady 
Miasta Kostrzyn nad Odrą głos zabrał przewodniczący RM                                                                                    
Marek Tatarewicz dziękując wszystkim zawodnikom,           
kadrze szkoleniowej, sędziom, gościom za przyjęcie                                               
zaproszenia udziału w kostrzyńskich zawodach, życząc osią-
gnięcia jak najlepszych wyników na matach, podkreślając, 
że hala widowiskowo-sportowa przy ulicy Mickiewicza 8 od 
chwili jej oddania do użytku, zawsze była i jest areną wielu 
ważnych sportowych, w tym zapaśniczych. 
Oficjalnego otwarcia MMP z życzeniami miłego pobytu 
w Kostrzynie nad Odrą, osiągnięcia znakomitych wyników, 
udziału w zawodach bez kontuzji dokonał burmistrz Miasta 
dr Andrzej Kunt. 

Jeszcze na tydzień przed rozpoczęciem kostrzyńskiej                   
imprezy planowany był przyjazd ukraińskiej reprezentacji                                                                                                                   
klubowej zapaśników z Żytomierza, jednak z powodu 
ostrzału tego miasta, wyjazd został wstrzymany. Aktualnie 
wielu młodych sportowców z Ukrainy reprezentuje polskie 
kluby zapaśnicze i byli m.in. na międzynarodowych mi-
strzostwach Polski kadetów (kilku zawodników reprezentuje                                                                                                                  
SKF Olimp i UKS Jedynkę). Burmistrz podczas otwarcia 
zawodów skierował gorące słowa do Ukraińców doświad-
czonym przez barbarzyńską wojnę z Rosją. Miasto Kostrzyn 
nad Odrą, jak i inne miasta i gminy, bardzo mocno solida-
ryzują się z walczącą Ukrainą. Kostrzynianie także niosą im 
daleko idącą pomoc, solidaryzują się z mieszkańcami part-
nerskiego miasta Samor oraz gminy Międzybóż z którymi 
to łączy nie tylko umowa partnerska, ale i szczera przyjaźń. 
Ponad minutę, na stojąco, owacyjnie wszyscy obecni na tur-
nieju bili brawa, solidaryzując się w ten sposób z braterską 
i bohaterską Ukrainą, będąc także myślami przy młodych 
ukraińskich sportowcach. 

Tegoroczne międzynarodowe mistrzostwa to już 42                   
centralna impreza zapaśnicza i warto zaznaczyć, że Miasto 
Kostrzyn nad Odrą od blisko już 60 lat jest kolebką spor-
tu zapaśniczego, a zajmujące się aktualnie szkoleniem w tej 
dyscyplinie sportu SKF Olimp i UKS Jedynka (wcześniej 
sekcja zapaśnicza : ZKS/MKS Celuloza - jednym z pionierów                                                                                                              
sekcji był śp. Zdzisław Jendryka), mogą się poszczycić wie-
loma wybitnymi zawodnikami, którzy dotychczas zdobyli 
blisko 300 medali w centralnych zawodach zapaśniczych 
w  różnych kategoriach wiekowych oraz że, wielokrotnie 
reprezentowali nasz kraj na zapaśniczych mistrzostwach 
Europy i Świata, gdzie również zdobywali medale, a także                                                                                  
rywalizowali w szerokiej kadrze Polski o start w Igrzyskach 
Olimpijskich, że Miasto od blisko 30 lat jest organizatorem 
Międzynarodowych Mistrzostw Polski Kadetów i Juniorów, 
Pucharu Polski Kadetów, dwukrotnie Mistrzostw Polski                      
Seniorów, Drużynowych Mistrzostw Polski Seniorów, 
Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży. Trzy lata temu                                                                                                                            
podpisane zostało porozumienie partnerskie pomiędzy    
Polskim Związkiem Zapaśniczym w Warszawie reprezento-
wanym przez Andrzeja Suprona - prezesa PZZ, a Miastem 
Kostrzyn nad Odrą reprezentowanym przez Andrzeja Kunta                                                                                                                                      
- burmistrza Miasta i Zygmunta Mendelskiego - dyrektora 
MOSiR, w zakresie określenia ram współpracy pomiędzy 
PZZ a Miastem Kostrzyn nad Odrą, co do wykorzystania 
„Kostrzyńskiego Centrum Szkolenia Zapaśniczego” zlo-
kalizowanego w hali widowiskowo-sportowej przy ulicy                                                                                                          
Mickiewicza 8 w Kostrzynie nad Odrą, która admini-
strowana jest przez kostrzyński Miejski Ośrodek Sportu                                               
i Rekreacji. Przypomnijmy, że obiekt ten służy organizacji 
szkolenia centralnego, organizacji wydarzeń sportowych, 
w  tym zapaśniczych, organizacji zajęć w zapasach stylu                                                                                               
klasycznego kostrzyńskim klubom SKF Olimp i UKS               
Jedynka oraz prowadzenia zajęć z wychowania fizycznego 
dla uczniów SP nr 1. 
Podczas otwarcia mistrzostw, Polski Związek Zapaśniczy 
uhonorował wybitnego, trenera MKS Agros Żary Ryszarda 
Dynowskiego za wieloletnią pracę, wychowanie olimpijczy-
ków i wielu medalistów najważniejszych imprez w kraju i na 
świecie w zapasach we wszystkich kategoriach wiekowych. 
Wyróżnienie w postaci tabla wręczył delegat techniczny 
PZZ Mirosław Pikierski. W części artystycznej zaprezen-
tował się wszystkim zespół taneczny Roll Dance działający 
przy Kostrzyńskim Centrum Kultury. Występ zespołu przy-
jęty został owacyjnie, co tylko potwierdza, że Roll Dance, 
po znakomitych osiągniętych sukcesach w 2022 roku, także 
i w bieżącym roku będzie fantastycznie promował Kostrzyn 
nad Odrą, m.in. podczas mistrzostw świata w Grecji. 
Od godziny 16:00 do 20:30 toczyły się kolejne rundy walk 
w poszczególnych wagach, aż do wyłonienia półfinalistów. 
W niedzielę (26.03.) od godziny 10:00 rozgrywano walki 

  3. miejsce w kat. 55 kg  - Kacper Sobczyk (UKS Jedynka Kostrzyn nad Odrą)      2. miejsce w kat. 110 kg  - Natan Ziętek (SKF Olimp Kostrzyn nad Odrą)
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Międzynarodowe Mistrzostwa Polski 
Kadetów w zapasach w stylu klasycznym

- MEDALIŚCI -

Kategoria 45 kg:
1. Patryk Krobski (Unia Swarzędz)
2. Borys Stebel (Unia Racibórz)
3. Jakub Casadio (Czechy)
3. Ksawier Rossa (Unia Racibórz)

Kategoria 48 kg:
1. Oskar Leonarczyk (Morena Żukowo)
2. Yehor Kovalov (Sobieski Poznań)
3. Piotr Tomaszewski (Unia Racibórz)
3. Gracjan Somerski 
    (UKS Jedynka Kostrzyn nad Odrą)

Kategoria 51 kg:
1. Martin August (Norwegia)
2. Dawid Malik (Bieżanowianka Kraków)
3. Snajdr Radovan (Czechy)
4. Robert Szoma (Zagłębie Wałbrzych)

Kategoria 55 kg:
1. Mario Marivt – Norwegia
2. Vorrias Stamatios – Czechy
3. Kacper Sobczyk
    (UKS Jedynka Kostrzyn nad Odrą)
3. Paweł Tutaj (MOSiR Grajewo)

Kategoria 60 kg:
1. Zdenek Kubala (Czechy)
2. Ihor Pohrebnyi (Unia Racibórz)
3. Artem Maslov (ZST Lubsko)
3. Marcel Sosnowski (Olimpijczyk Radom)

Kategoria 65 kg:
1. Hamzel Bruno (Czechy)
2. Hubert Wysoczański (Sobieski Poznań)
3. Stanisław Troczyński (Agros Żary)
3. Thomas Letvik (Norwegia)

Kategoria 71 kg:
1. Yassine Ben Labed (Śląsk Wrocław)
2. Vetle Mathisen (Norwegia)
3. Marcus Langkide (Dania)
3. Antoni Tretter (Piątka Piaseczno)

Kategoria 80 kg:
1. Villas Christensen (Dania)
2. Adam Świat (Śląsk Wrocław)
3. Kamil Szygulski (GKS Katowice)
3. Wiktor Ciastko (Zapaśnik Radomsko)

Kategoria 92kg:
1. Johnsen Leif (Norwegia)
2. Olivier Rekuć (Podlasie Białystok)
3. Stanisław Tretter (Piątka Piaseczno)
3. Nazar Poltoratskyi (Śląsk Wrocław)

Kategoria 110 kg:
1. Jakub Lisek (Orlik Wierzbica)
2. Natan Ziętek 
    (SKF Olimp Kostrzyn nad Odrą)
3. Dominik Skowron (Bieżanowianka Kraków)
Wiktor Błaszczyk (Agros Żary)

Klasyfikacja drużynowa:
1. Czechy - 29 pkt.
2. Norwegia - 28 pkt.
3. Unia Racibórz - 19 pkt.
11.-13. UKS Jedynka Kostrzyn nad Odrą
16.-17. SKF Olimp Kostrzyn nad Odrą

finałowe o medale brązowe i złote, gdzie emocje sportowe 
sięgnęły zenitu. 
Mając na uwadze wylot o godzinie 15:25 ekipy Norwegii 
z Berlina przyśpieszono ceremonię dekoracji najlepszych 
zawodników. Od godziny 11:50 trwała najprzyjemniejsza 
chwila dla najlepszych gladiatorów mat, tj. wręczenie pięk-
nych medali, okazałych pucharów, szklanych tabli, okolicz-
nościowych dyplomów w dziesięciu kategoriach wagowych. 
Po godzinie 14:30 wszystkie przyjezdne ekipy opuściły                      
przyjazny dla sportu Kostrzyn nad Odrą, a wydarzenia  
Międzynarodowych Mistrzostw Polski Kadetów przeszły do 
historii.

Drodzy trenerzy, zawodnicy, kibice 
i przyjaciele kostrzyńskich zapasów.
Niniejszym pragnę serdecznie podziękować wszystkim tym, 
którzy w jakikolwiek sposób przyczynili się do organizacji, 
sportowego oraz organizacyjnego sukcesu Międzynarodo-
wych Mistrzostw Polski Kadetów w zapasach styl klasyczny:
Składam serdeczne podziękowania prezesowi PZZ Warszawa                                                                                                                             
Andrzejowi Supronowi, burmistrzowi Miasta Kostrzyn 
nad Odrą Andrzejowi Kuntowi, z-cy burmistrza Zbignie-
wowi Biedulskiemu - z-cy burmistrza, przewodniczącemu 
Rady Miasta Markowi Tatarewiczowi, radnym powiatu 
gorzowskiego oraz radnym miejskim za promowanie Mię-
dzynarodowych Mistrzostw Polski oraz za okazaną wszelką 
pomoc. 
Serdecznie dziękuję instytucjom i firmom: 
• Andrzejowi Supronowi - prezesowi Polskiego Związku                                                                                                     

Zapaśniczego oraz zarządowi PZZ w Warszawie,
• Andrzejowi Kuntowi - burmistrzowi Miasta Kostrzyn 

nad Odrą
• Krzysztofowi Kielcowi - prezesowi Kostrzyńsko-      

-Słubickiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej, 
• Andrzejowi Kailowi - członkowi zarządu K-S SSE, 

prezesowi SKF Olimp, 
• Michałowi Jarczyńskiemu - prezesowi Arctic Paper 

Kostrzyn, 
• Arturowi Żołnie - prezesowi UKS Jedynka, 
• Magdalenie Pędziwiatr - staroście Powiatu Gorzowskiego 
• Olgierdowi Kłaptoczowi - prezesowi Miejskich Zakła-

dów Komunalnych Sp. z o.o. w Kostrzynie nad Odrą,
• Grzegorzowi Kujdzie - właścicielowi GISO w Dębnie,
• Ireneuszowi Sobczak - dyrektorowi Szkoły Podstawo-

wej nr 1,
• Alexowi Nielsen - prezesowi firmy Polchar, 
• Państwu Anecie oraz Ireneuszowi Suchomel - właści-

cielom firmy IKAA Aneta Suchomel, 
• Witoldowi Wiśniewskiemu i Dariuszowi Zachar  

właścicielom firmy Bakra Sp. z o.o. 
• Jeremiemu Filusiowi - prezesowi firmy Filius Metal
• Stefanowi Bilińskiemu - prezesowi Intermarche,
• Grzegorzowi Moczulskiemu - prezesowi Bricomarche,
• Mieczysławowi Jaszcz - prezeswoi pralni PERFEKT, 
• Annie Borowskiej - właścicielce MULTIBOR, 
• Barbarze Pulkowskiej - właścicielce hurtowni PAVLUS,
• Mariuszowi i Tomaszowi Iwaszkom - właścicielom 

firmy Metal Technik - Ogrodzenia Metalowe
• Państwu Ewie i Stanisławowi Brożyńskim - właścicie-

lom BROGAZ, 
za wsparcie finansowe, rzeczowe zawodów zapaśniczych 
oraz za okazaną pomoc, 

• młodym kostrzyńskim zapaśnikom UKS Jedynka                
oraz SKF „Olimp” - za pomoc w przygotowaniu                                                                                                             
i porządkowaniu areny zapaśniczej, 

• pracownikom MOSiR - Beacie Bułkowskiej, 
Agnieszce Nowaczyńskiej, Wiollecie Dybcio,                                                   
Wiolecie Krupa, Dariuszowi Górce, Mariuszo-
wi Staniszewskiemu, Romanowi Bućkowskiemu,                              
Albertowi Schemenchenko, Antoniemu Żołnie, 
Bartłomiejowi Suskiemu, Stanisławowi Malickiemu 
oraz Arturowi Żołnie - za przygotowanie obiektu hali 
widowiskowo - sportowej, za ogromny wkład pracy 
podczas trwania imprezy, jak i porządkowania obiektu 
po zawodach oraz za realizację wszelkich zadań zwią-
zanych z całokształtem organizacji i przebiegu tej naj-
większej w 2023 roku centralnej imprezy zapaśniczej, 
będącej jednocześnie drugą eliminacją do tegorocznej 
Ogólnopolskiej Olimpiady Młodzieży w zapasach. 

Dla organizatora tej imprezy, jakim był Ośrodek Sportu 
i Rekreacji w Kostrzynie nad Odrą, było to bardzo duże 
przedsięwzięcie, wymagające ogromnego wkładu pracy     
pracowników, zaangażowania i poświęcenia. 
Nad zdrowiem wszystkich uczestników czuwał ADAMED 
Ratownictwo Specjalistyczne z lekarzem medycznym               
dr Andrzejem Andrysem wraz z obsługą Justyną Darłak, 
Sergiuszem Darłak i Patrykiem Woźniakiem. 
Serdecznie dziękuję kostrzyńskim zapaśnikom, trenerom 
reprezentującym Miasto Kostrzyn nad Odrą w zawodach, 
za postawę, za dostarczenie sportowych emocji, za zdobyte 
medale. 
Dziękuję: 
• kierownictwu hotelu „BASTION” w Kostrzynie nad 

Odrą, Witoldowi Wiśniewskiemu oraz Dariuszowi                                                                                                        
Zacharze przy ul. Granicznej 15 wraz z kadrą                     
pracowniczą, 

• Grzegorzowi Kuźniar - właścicielowi Apartamen-
towca „Kuźniar” przy ul. Orła Białego 2 wraz z kadrą 
pracowniczą, 

• Dorocie Rybińskiej - właścicielce Pensjonatu „Nowy 
Młyn” w Namyślinie wraz z kadrą pracowniczą

za bardzo dobre stworzone warunki zakwaterowania                             
i wyżywienia, za bardzo miłą obsługę ekip zagranicznych                                                                                                
i  krajowych, gości Polskiego Związku Zapaśniczego,                      
sędziów, trenerów kadry szkoleniowej, kierowników ekip, 
zawodników zagranicznych oraz polskich. 

Dziękuję wszystkim kostrzyńskim miłośnikom, sympaty-
kom i kibicom, którzy śledzili przebieg mistrzostw online 
na www.sportzona.pl. Dziękuję za ogrom smsów, za skie-
rowane na Facebooku gratulacje i życzenia zarówno dla                      
zawodników, jak i dla kadry pracowniczej organizatora. 
Dziękuję Państwu oraz wszystkim tym, którzy zażyczyli                
sobie bezimienność, za okazaną pomoc przyczyniając się do 
wspólnego sportowego i organizacyjnego sukcesu. 

Jeszcze raz Wszystkim Państwu serdecznie 
i pięknie dziękuję.

Zygmunt Mendelski,
Dyrektor MOSiR w Kostrzynie nad Odrą 



TYLKO DUŻE ROZMIARY

TYLKO  ODZIEŻNOWA

RYNEK MIEJSKI (UL. MICKIEWICZA) - BYŁA PIEKARNIA MIKA
poniedziałek-piątek w godz. 8:00-16:00, sobota 7:00-13:00

TYLKO  ROZMIARYDUŻE

w ofercie: bluzki - bluzy - kurtki - dresy

spodnie - spódnice - sukienki - inne

oferujemy również: kosmetyki AVON

ręcznie robione torebki z naturalnej skóry 
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